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Saxo Studienævn  

M Ø D E R E F E R A T  15. JUNI 2021 

Forum Saxo Studienævn  

Møde afholdt 15. juni 2021 kl. 15-17  

Sted Zoom  

Referent SHM  

Til stede 

Per Ole Rindel (POR), Anton Skovsgaard Christensen (ASC), Sofie Lene 

Bak (SLB), Patrick Graversen Jepsen (PGJ), Christine Delcomyn Dohn 

(CDD), Heine Hansen (HH), Jane Fejfer (JF), Lisa Marie Andersson (LMS), 

Tine Damsholt (TD), Mette Secher Ebbesen (MSE) 

Desuden deltog  

Lasse Sonne (LS), Amir Susic (AS), Peter Edelberg (PE) 

 

Afbud fra Sofie-Louise Frölich 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Meddelelser 

4. Status på de nye studieordninger 

5. Høringsrunde vedrørende sammenlægning af udvalgte censorkorps. 

6. Høring vedrørende Post-Corona erfaringsopsamling og videndeling 

(Bilag vedhæftet) 

7. Løbende drøftelse af studiemiljøet 

8. Drøftelse af analysenotat om sexisme på de videregående uddannelser 

(Bilag vedhæftet) 



 

SIDE 2 AF 5 9. Indledende drøftelse af studerendes henvisninger til undervisernes talte 

ord i eksamensopgaver. 

10. Behandling af ny studieordning på AMIS 

11. Behandling af uddannelsesevalueringsrapporter for Etnologi og MACA 

(Bilag vedhæftet) 

12. Behandling af kategorisering af kursusevalueringer 

13. Kursusevalueringer for E20 

14. Fastsættelse af dato for SN-mødet i august. 

15. Merit- og dispensationssager 

16. Eventuelt 

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden 

POR byder velkommen til Patrick Jepsen (PGJ), som er suppleant for Sofie-

Louise, herefter en kort repræsentationsrunde. 

POR har modtaget høringsskrivelser vedr. censorkorpssammenlægninger. 

SHM sender skrivelserne til skriftlig høring – der er høringssvar den 24. 

juni.  

Dermed udgår punkt 5 ligesom også punkt 13 om kursusevalueringer og 

punkt 10 om behandling af ny studieordning på AMIS udgår. 

Herefter blev dagsordenen godkendt. 

 

Ad 2) Godkendelse af referat 

Der var enkelte præciseringer, herefter blev referatet godkendt. 

 

Ad 3) Meddelelser 

POR orienterer om FAKs målplan, som kommer til høring i september. Det 

skal SN være opmærksomme på efter sommerferien. 

 

Ad 4) Status på de nye studieordninger 

POR spørger om formuleringen til faglige mål på de fire områdemoduler 

kan godkendes? 

TD forslår, at ordet ’omsætte’ ændres til ’anvende’. Forslaget godkendes.    

HH er bekymret for, at den kantede parentes begrænser de tværfaglige 

kurser, kurser der netop er udgangspunktet for de nye studieordninger.  

POR redegør for baggrunden for den kantede parentes - nemlig at fastholde 

en kernefaglighed i de fri områder. 

Herefter en diskussion af kernefaglighed, kurser på tværs og 

eksamensafholdelse af disse. 

Det blev besluttet at fastholde den kantede parentes og at føre til referat, at 

kurserne afholdes på tværs af fagene – parentesen er ikke en begrænsning.  

POR påpegede desuden, at undervisere ikke skal eksaminere i andre 

kernefagligheder end deres egen, men de studerende skal kunne 

demonstrere viden inden for de andre fagligheder på kurset. 



 

SIDE 3 AF 5 TD efterlyser en afklaring af prøvekataloget for 2022-ordningerne – meget 

gerne en tidsplan for processen. 

POR vurderer, at vi kan have en oversigt over, hvilke EKA’er, der skal 

byttes ud, i løbet af ugen.  

JF spørger om, der vil komme opdaterede volapykskabeloner, hvor 

sammensætningen af kurserne kan sættes ind. LS fastslår, at vi selv skal 

lave skabelonerne, og han tilbyder at lave dem.  

HH orienterer om, at de nye volapykskabeloner giver mulighed for at angive 

pensum, og det vil han bruge til de fagspecifikke områder. Skal der være et 

overordnet pensum for fællesmodulet? 

Der var generel enighed om, at pensum skal fremgå af studieordningerne – 

også på fællesmodulerne. 

POR sender arkæologis forslag til pensum for Saxo fællesmodulet og det 

kernefaglige område ud som et udspil.  

Der var et ønske om afklaring af pensum inden sommerferien, så det sendes 

i skriftlig høring. 

LS ville gerne have talt lidt om ressourceberegningerne på de nye 

studieordninger, men det sendes i skriftlig høring. 

 

Ad 5) Høringsrunde vedrørende sammenlægning af udvalgte 

censorkorps. 

POR har modtaget høringsmaterialer, som sendes i skriftlig høring 

umiddelbart efter mødet – der er høringsfrist den 24. juni. 

 

Ad 6) Høring vedrørende Post-Corona erfaringsopsamling og 

videndeling (Bilag vedhæftet) 

POR redegør for sit skriv om de indsamlede coronaerfaringer.  

TD foreslår en præcisering af, i hvilken undervisning HyFlex har virket 

hensigtsmæssigt. Erfaringerne tages op på mødet med prodekanen i morgen.  

 

Ad 7) Løbende drøftelse af studiemiljøet 

AS redegør for de foreløbige studiestartsprogrammer og besvarer enkelte 

spørgsmål.  

PGJ spurgte til den hele online-dag onsdag. AS berettede, at rektoratet 

opfordrer til at noget af introforløbet foregår online for dem der er 

utrygge/endnu ikke flyttet til Kbh, så det vil blive streamet, hvis dagen kan 

foregå på campus. AS har reserveret det store lokale til dette formål. 

PE påpegede, at sexisme også foregår meget studerende mellem. Der er en 

alkoholpolitik, måske skal der også være en omgangsformspolitik? Som 

også kan adresseres til de nye studerende? 

POR redegør for en ansøgning til hjælpepakken fra Etnologi. 

Ansøgningen indstilles til godkendelse ved institutledelsen. 



 

SIDE 4 AF 5 LMA gør opmærksom på, at læsepladser ved biblioteket stadig er et stort 

ønske. 

 

Ad 8) Drøftelse af analysenotat om sexisme på de videregående 

uddannelser (Bilag vedhæftet) 

POR indledte punktet med, at orientere om, at problematikken også handler 

om sexisme mellem de studerende, og det skal adresseres. 

Det blev pointeret, at det ikke kun er blandt nye studerende, at det skal 

adresseres, men også blandt de ældre studerende. 

Herefter en diskussion af, hvordan det kan adresseres, hvem der skal 

foretage noget og hvordan der løbende skal arbejdes med at adressere 

problematikken. 

Det blev meget klart fastslået, at det ikke er tutorernes ansvar at tale om den 

gode omgangsform med de nye studerende. Det blev foreslået, at SN-

VIP’erne kunne gøre det i løbet af introforløbet, men idet der ikke er 

udarbejdet en politik/retningslinjer for dette – ud over ordensreglementet -

frafaldt forslaget. 

PE opfordrer til samtale, dialog og diskussion fremfor at der laves et 

nedskrevet kodeks.  

LS pointerede, at sexismeproblematikken rammer meget bredere end 

Studienævnet. Han foreslår, at det kan tages op med de forskellige led – 

Café Helga, FagRådene, TR, osv.  

Det blev vedtaget. 

POR foreslår, at problematikken tages op som en fast del af den løbende 

drøftelse af studiemiljøet. Det blev vedtaget. 

 

Ad 9) Indledende drøftelse af studerendes henvisninger til 

undervisernes talte ord i eksamensopgaver. 

LS redegør for punktet – må der i en skriftlig opgave henvises til, hvad en 

underviser har sagt i en undervisningstime? Der er divergerende holdninger 

på faget.  

Det vendes i baglandet og tages op på næste SN-møde. 

 

Ad 10) Behandling af ny studieordning på AMIS 

Udgår – afventer det nye prøvekatalog 

 

Ad 11) Behandling af uddannelsesevalueringsrapporter for Etnologi 

og MACA (Bilag vedhæftet) 

LS redegjorde for arbejdet - der ventes pt på høringssvar fra eksterne 

eksperter. Når evalueringsrapporterne er behandlet af SN og høringssvarene 

er i hus, skal rapporterne videre til FAK, og der afholdes møder med FAK, 

Etnologi og studieledelsen i august. 

SN godkender rapporterne. 



 

SIDE 5 AF 5 LS orienterede om, at det næste år er Græsk og Latin, der skal 

uddannelsesevalueres. 

 

Ad 12) Behandling af kategorisering af kursusevalueringer 

POR redegør for tankerne bag hans forslag til kategoriseringer.  

Der var tvivl om, hvordan metoden skal bruges på kurser med flere hold. 

Fagene opfordres til at tænke over, hvordan kategoriseringen kan foretages, 

og punktet tages op på mødet i august. 

 

Ad 13) Kursusevalueringer for E20 

Udgår 

 

Ad 14) Fastsættelse af dato for SN-mødet i august. 

Onsdag den 11. august kl. 13-15 – forhåbentligt på campus. 

 

Ad 15) Merit- og dispensationssager 

TD redegør for en indstilling til et afslag. SN følger indstillingen. 

 

Ad 16) Eventuelt 

Der var ikke noget til punktet. 

 

 


